
%HKDQGHOLQJVYRRUVWHO�YRRU�GH�FRPPLVVLH :DWHU�HQ�0LOLHX
Onderwerp: Commentaarnota PMP
Cie-datum : 16 september 2002 Cie-nummer: 2002WEM54

3URFHGXUH� in GS (na Cie. Vergadering) op: - inspraak:nee
eerdere behandeling in cie:         nee op: -
in PS: nee op: -

Behandelend ambtenaar: M. de Wit toestel: 2583787
b.g.g.: 2583137

6DPHQYDWWLQJ��LQFOXVLHI�FRPPXQLFDWLH��
27 mei heeft u advies uitgebracht over de discussienota PMP. Deze discussienota vormde de basis voor het overleg met externe
partijen (doelgroepen en partners die bij de uitvoering van het plan een rol spelen).  In de discussienota waren voorstellen
geformuleerd door de provincie voor enkele onderwerpen binnen het milieubeleid voor de komende jaren.
Partners en doelgroepen zijn in een bestuurlijke workshop op 28 juni uitgenodigd om met de provincie in discussie te gaan.
Daarnaast was er de mogelijkheid om tot 19 juli een schriftelijke reactie in te dienen. In bijgevoegde nota wordt een impressie
gegeven van de verschillende reacties die de provincie op de discussienota heeft ontvangen. Daarbij is aangegeven hoe de
provincie de reacties verwerkt in het ontwerp-PMP (cursief weergegeven). Nog niet voor alle reacties is het mogelijk om aan te
geven wat het standpunt van de provincie is.

.RUW�RYHU]LFKW�UHDFWLHV
Uit veel reacties blijkt dat partners behoefte hebben aan een duidelijke omschrijving van de rol van de provincie. Bij de
opstelling van het ontwerp PMP zal dit duidelijk worden uitgewerkt. Verder wordt er gevraagd om  financiële consequenties
van de verschillende ambities. Bij de verdere uitwerking van deze ambities zal dat uiteraard worden ingeschat, zodat deze bij
de vaststelling van het ontwerp PMP inzichtelijk zijn.
Zorg wordt door enkele partners uitgesproken over de afstemming tussen de verschillende strategische plannen. De regiegroep
zal hierbij een belangrijke rol blijven vervullen.

Als belangrijkste thema wordt externe veiligheid gezien. Gemeenten geven aan behoefte te hebben aan financiële
ondersteuning voor de handhaving, bij het uitzetten van routes voor transport van gevaarlijke stoffen en voor eventuele
saneringssituaties. Verder wordt de problematiek rondom luchtverontreiniging in relatie tot gezondheid erkend en wordt een
beroep op de provincie gedaan om over dit probleem voorlichting te geven. Verbeteringen op het gebied van luchtkwaliteit
zullen met name in de verkeershoek gezocht moeten worden. Het is nog niet duidelijk wat de diverse partners daaraan kunnen
bijdragen.

Verder is er door diverse partners gereageerd op de stellingen die gingen over basis- en ambitiekwaliteit. Er zal intern nog
discussie over de basis- en ambitiekwaliteit moeten worden gevoerd zodat bij de 4 strategische plannen (streekplan, SMPU,
WHP en PMP) dezelfde uitgangspunten worden gehanteerd. In de commentaarnota wordt daarom nog geen standpunt van de
provincie weergegeven. Zeer binnenkort zal aan GS een voorstel worden gedaan hoe om te gaan met deze kwaliteiten.

&RPPXQLFDWLH
De commentaarnota zal toegezonden worden naar alle instanties die waren uitgenodigd om te reageren op de discussienota.
Verder zal er in ‘Milieu en praktijk’ aandacht voor komen.

+HW�YHUYROJ
Wat betreft de meeste reacties kon een standpunt van de provincie worden weergegeven. Voor de onderwerpen waar dat nog
niet mogelijk was (zoals de basis- en ambitiekwaliteiten) zal verdere standpuntbepaling worden voorbereid. Begin 2003 zal het
ontwerp PMP aan u worden aangeboden zodat daarna de 2e externe consultatieronde zal starten, tegelijkertijd met de
inspraakprocedure. Vaststelling van het plan zal na de provinciale verkiezingen plaatsvinden.

:RUGW�JHDJHQGHHUG�
Ter bespreking
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L1OHLGLQJ
Begin juni 2002 publiceerde de provincie Utrecht de Discussienota voor het PMP 2004-2008. De Discussienota
was de basis voor het overleg met externe partijen; doelgroepen (veroorzakers van milieudruk) en partners die
bij de uitvoering van het plan een rol spelen, waaronder gemeenten en waterschappen. In de nota formuleert de
provincie voorstellen voor het milieubeleid voor de komende jaren. Omdat de uitvoering van het milieubeleid
een gezamenlijke verantwoordelijkheid is van de provincie en haar partners en doelgroepen vindt de provincie
het van belang om haar voornemens te bespreken met deze partijen.

Partners en doelgroepen zijn in een bestuurlijke workshop op 28 juni uitgenodigd om met de provincie in
discussie te gaan (zie bijlage 1 voor de deelnemerslijst). Daarnaast was er de mogelijkheid om tot en met 19 juli
een schriftelijke reactie in te dienen (zie bijlage 2 voor een overzicht van de reacties).
In deze notitie wordt een impressie gegeven van de verschillende reacties die de provincie op de Discussienota
heeft ontvangen. Hiermee is getracht een algemeen beeld te schetsen van de verschillende reacties. Daarbij is
aangegeven hoe de provincie de reacties verwerkt in het ontwerp-PMP. Getracht is dit zo concreet mogelijk aan
te geven. Omdat de totstandkoming van het PMP ‘werk in uitvoering is’ en bovendien in een complex
afstemmingsproces met drie andere strategische plannen (Streekplan, Waterhuishoudings-plan, Strategisch
Verkeer en Vervoerplan) plaatsvindt is echter niet altijd precies aan te geven hoe de reacties in het
planvormingproces worden meegenomen.   Hoe de provincie met de reacties wil omgaan is cursief weergegeven.

Belangrijk doel van de discussie was te komen tot wederzijdse duidelijkheid over de taken en rol van de
provincie in relatie tot haar partners en de doelgroepen. In het PMP wordt dit mede op basis van de reacties
nader ingevuld.
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$OJHPHQH�UHDFWLHV�HQ�VXJJHVWLHV
In dit hoofdstuk worden algemene indrukken en reacties beschreven. Daarbij wordt ook aandacht besteed aan
opmerkingen die zijn gemaakt ten aan zien van de te volgen procedures en organisatie van het beleidsproces
(inclusief de uitvoering en manier en mate van samenwerking).

6DPHQZHUNLQJ
De meerderheid van de reacties op de organisatie van het proces zijn positief. Het wordt zeer op prijs gesteld dat
in een vroegtijdig stadium van planvorming gevraagd wordt om een reactie op voorstellen van de provincie. Alle
partners geven aan graag bereid te zijn met de provincie samen te werken. Verschillende (met name grotere)
gemeenten benadrukken daarbij echter wel dat zij op een aantal terreinen duidelijke autonome taken en
verantwoordelijkheden hebben (o.a. ten aanzien van geluid, externe veiligheid, vergunningenbeleid e.d.).
Gemeenten vragen om een duidelijke omschrijving van de rol die de provincie voor haarzelf ziet�De
functionaliteit van de samenwerking moet centraal staan, gemeenten en provincie onderschrijven dit
uitgangspunt. 'H�URO�YDQ�GH�SURYLQFLH�NDQ�SHU�RQGHUZHUS�YHUVFKLOOHQG�]LMQ��6RPV�LV�GLH�URO�NDGHUVWHOOHQG�RIWRH]LFKWKRXGHQG��VRPV�VWLPXOHUHQG�RI�IDFLOLWHUHQG���'H]H�UROOHQ��]DO�GH�SURYLQFLH�SHU�RQGHUZHUS�LQ�KHW�QLHXZH303�ZHHUJHYHQ��'H�SURYLQFLH�EHRRJW�LQ�JRHG�RYHUOHJ�HQ�PHW�UHVSHFW�YRRU�YHUVFKLOOHQGH�YHUDQWZRRUGHOLMNKHGHQHQ�EHODQJHQ�WRW�HHQ�JRHGH�DIVWHPPLQJ�WH�NRPHQ�]RGDW�ZHGHU]LMGVH�RQGHUVWHXQLQJ�HQ�V\QHUJLH�ELM�GH�XLWYRHULQJYDQ�KHW�EHOHLG�PRJHOLMN�ZRUGHQ�
Kleinere gemeenten geven dat aan ondersteuning van de provincie zinvol kan zijn bij de uitvoering van de meer
complexe taken (zoals implementatie MIG en Bouwstoffen-besluit). Samenwerking met milieudiensten wordt
daarbij ook van belang geacht. 'H�SURYLQFLH�]DO�KDDU�RQGHUVWHXQHQGH�HQ�IDFLOLWHUHQGH�URO�VDPHQ�PHW�GHPLOLHXGLHQVWHQ�LQYXOOLQJ�JHYHQ��'LW�NDQ�DOV�RQGHUGHHO�YDQ�GH�JHELHGVJHULFKWH�XLWZHUNLQJHQ�LQ�GH�0LOLHX8LWYRHULQJV3URJUDPPD¶V��083¶V��GLH�SHU�ZHUNJHELHG�YDQ�GH�PLOLHXGLHQVWHQ�ZRUGHQ�RSJHVWHOG��]LH�KRRIGVWXN���
)LQDQFLsOH�YHUDQWZRRUGLQJ
De algemene koers en uitgangspunten van de Discussienota worden door de meeste partners onderschreven.
Vragen zijn er echter nog bij de (financiële) consequenties van de verschillende ambities en voorstellen. De
haalbaarheid kan daardoor op dit moment nog niet goed worden ingeschat. ,Q�KHW�RQWZHUS�303�HQ�PHW�QDPH�LQGH�RQWZHUS�8LWYRHULQJVSURJDPPD¶V��083¶V���ZDDUELM�RRN�HHQ�ILQDQFLsOH�SDUDJUDDI�JHYRHJG�ZRUGW��ZRUGHQ�GHGRHOHQ�QDGHU�JHRSHUDWLRQDOLVHHUG�HQ�ZRUGHQ�PDDWUHJHOHQ��LQVWUXPHQWHQ�HQ�FRQFUHWH�DFWLYLWHLWHQ�EHQRHPG�'DDUPHH�ZRUGW�RRN�GXLGHOLMN�ZDW�GH�SURYLQFLH�SUHFLHV�YDQ�GH�YHUVFKLOOHQGH�SDUWQHUV�YHUZDFKW�HQ�ZDW�KLHUWHJHQRYHU�VWDDW� De relaties met partners en doelgroepen worden daarbij expliciet gelegd. Enkele insprekers
onderschrijven de gedachte dat middels de MUP’s het draagvlak toeneemt en daarmee ook de kans op een
succesvolle uitvoering van het beleid.
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6WUXFWXXU�HQ�LQKRXG�YDQ�KHW�303
Een aantal reacties op de Discussienota betreft de gekozen indeling voor het PMP. Het PMP zal bestaan uit een
aantal thematische hoofdstukken, een aantal hoofdstukken voor verschillende doelgroepen en een
gebiedsgerichte uitwerking (kwaliteitsbeelden en gebiedstypen).
De meerderheid van de insprekers is positief over het doelgroepenconcept en vindt het een goede gedachte om
veroorzakers van milieudruk aan te spreken op de bijdrage die zij kunnen leveren aan het realiseren van de
doelstellingen. Gemeenten en milieudiensten geven aan dat het ook met het oog op concrete
samenwerkingsprojecten en de samenwerking (c.q. taakverdeling) goed is dat het PMP de doelgroepen vermeld
waarop de provincie zich richt.
Een beperkt aantal insprekers is niet positief over de doelgroepenbenadering omdat dit burgers niet zou
aanspreken of omdat er teveel overlap ontstaat tussen de themahoofdstukken en de doelgroephoofdstukken. In
een deel van deze reacties verdient de gebiedsgerichte benadering de voorkeur boven een
doelgroepenbenadering. In een andere opvatting zou de doelgroepenbenadering centraal moeten staan. 'HSURYLQFLH�KHHIW�JHNR]HQ�YRRU�HHQ�V\VWHPDWLHN�ZDDUELM�ZRUGW�YHUWURNNHQ�YDQXLW�GH�NQHOSXQWHQ�ELQQHQ�GHYHUVFKLOOHQGH�WKHPD¶V��'H]H�NQHOSXQWHQ�ZRUGHQ�YHUWDDOG�QDDU�GH�YHURRU]DNHUV�HQ�GH�DFWRUHQ�GLH�HHQ�ELMGUDJHNXQQHQ�OHYHUHQ�DDQ�GH�RSORVVLQJ�YDQ�GH�NQHOSXQWHQ��'H�GRHOVWHOOLQJHQ�ZRUGHQ�YHUYROJHQV�LQ�VDPHQKDQJ�LQWHJUDDO��YRRU�YHUVFKLOOHQGH�JHELHGHQ�XLWJHZHUNW��*HOHW�RS�GH]H�V\VWHPDWLHN�NLHVW�GH�SURYLQFLH�HUYRRU�RP�GHGRHOJURHSHQEHQDGHULQJ�QDDVW�GH�JHELHGVJHULFKWH�EHQDGHULQJ�XLW�WH�ZHUNHQ�
$IVWHPPLQJ�PHW�DQGHU�SURYLQFLDDO�EHOHLG�
In enkele reacties op de Discussienota worden zorgen uitgesproken over de integraliteit van het
provinciale beleid, omdat er vier afzonderlijke strategische plannen worden opgesteld. Deels wordt
hierbij ook naar voren gebracht dat hiermee het risico bestaat dat het milieubelang ondergeschikt raakt
aan andere belangen. Insprekers onderschrijven daarom het uitgangspunt dat het PMP een
kaderstellend karakter moet krijgen. 'H�SURYLQFLH�LV�LQ�YHUVFKLOOHQGH��LQWHUQH��GLVFXVVLHV�QDGUXNNHOLMN
QDJHJDDQ� KRH� GH� YLHU� SODQQHQ� PHW� HONDDU� LQ� YHUEDQG� VWDDQ� HQ� KRH� ]H� HONDDU� ZHGHU]LMGV� NXQQHQ
YHUVWHUNHQ�� 'H� JHELHGVJHULFKWH� EHQDGHULQJ� XLW� KHW� 303� VOXLW� JRHG� DDQ� ELM� KHW� 6WUHHNSODQ�� 'H
DIVWHPPLQJ�LV�SURFHGXUHHO�YHUDQNHUG�GRRU�GH�YHUVFKLOOHQGH�SODQQHQ�SDUDOOHO�RS�WH�VWHOOHQ�HQ�HU�LV�HHQ
UHJLHJURHS�RSJHULFKW�GLH�GH�RQGHUOLQJH�VDPHQKDQJ�YDQ�GH�SODQQHQ�EHZDDNW���9HUGHU�LV�YRRU�GH�YLHU
SODQQHQ��HHQ�JH]DPHQOLMN�LQOHLGHQG�KRRIGVWXN�JHVFKUHYHQ�
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7KHPD¶V
9RRUUDDGEHKHHU��DIYDOVWRIIHQ��HQHUJLH�HQ�ERXZJURQGVWRIIHQ$IYDO

Belangrijkste punt in de reacties op dit thema is de vraag of de doelstelling om te komen tot 70% gescheiden
inzameling van GFT haalbaar en wenselijk is. Opgemerkt wordt dat de doelstelling wellicht haalbaar is maar dat
de inspanningen die hiervoor nodig zijn niet opwegen tegen het milieurendement dat wordt gerealiseerd. Een
aantal gemeenten vindt het ongewenst om aanvullend beleid op het LAP op te stellen. Er is een sterke voorkeur
voor een differentiatie in de doelstelling naar de mate van verstedelijking van gemeenten. In landelijke
gemeenten kan een hoger percentage gerealiseerd worden dan in verstedelijkte gemeenten. Gemeenten zien
benchmarking als een goed instrument om van elkaar te leren en de effectiviteit van het beleid te verbeteren.
'H�SURYLQFLH�YLQGW�KHW�YDQ�JURRW�EHODQJ�RP�JHYROJ�WH�JHYHQ�DDQ�GH�UHDFWLHV�RS�GLW�SXQW�HQ�JDDW�HU�ELM
KHW� RSVWHOOHQ� YDQ� KHW� 303� YDQXLW� GDW� KHW�PRJHOLMN�PRHW� ]LMQ� RP� LQ� RYHUOHJ�PHW� GH� EHWURNNHQHQ� WH
NRPHQ�WRW�JHGLIIHUHQWLHHUGH�GRHOVWHOOLQJHQ�SHU�JHELHG��8LWJDQJVSXQW�LV�RP�KHW�KXLGLJH�QLYHDX�YDQ����
YRRU� GH� WRWDOH� SURYLQFLH� WH� KDQGKDYHQ�� 'H� SURYLQFLH� KHHIW� LQ� KHW� QLHXZH� DIYDOEHOHLG� YRRUDO� HHQ
IDFLOLWHUHQGH� HQ� RQGHUVWHXQHQGH� URO� ZDDUELM� LQYXOOLQJ� ZRUGW� JHJHYHQ� DDQ� GH� ODQGHOLMNH
EHOHLGVGRHOVWHOOLQJHQ�
Op het voorstel om te komen tot duurzame energieopwekking uit groenafval is positief gereageerd. Daarbij
wordt wel aandacht gevraagd voor het inzamelsysteem in het buitengebied en de inzet voor afvalpreventie. Een
ander aandachtspunt zijn de contracten die gemeenten hebben afgesloten met composteringsbedrijven. Bij de
planning van dit beleid moet daarmee rekening gehouden worden.
Voor wat betreft de taakverdeling tussen rijk, provincie en gemeenten in het afvalbeleid wordt in de discussie
naar voren gebracht dat de taken van de provincie binnen de kaders van het LAP beperkt zijn tot faciliteren  en
coördineren.

(QHUJLH
Voor energie zijn in de Discussienota geen discussiepunten opgenomen omdat recent een klimaatconferentie is
georganiseerd en een Energienota zijn opgesteld. Het thema komt wel terug in het ontwerp-PMP. In een klein
aantal reacties wordt opgemerkt dat het thema energie ontbreekt.

%RXZJURQGVWRIIHQ
Uit een aantal reacties blijkt dat er onduidelijk bestaat over de inhoud van het thema bouwgrondstoffen. Een
aantal insprekers brengt het thema in verband met het Bouwstoffenbesluit . Het thema is uitgewerkt in het
provinciale Bouwgrondstoffenplan dat zich richt op het zuinig en hoogwaardig gebruik van bouwgrondstoffen,
op de maximalisatie van de (milieuhygiënisch verantwoorde) inzet van secundaire grondstoffen en op het
minimaliseren van het ruimtegebruik voor delfstoffenwinning. 'H�SURYLQFLH�]DO�HHQ�HQ�DQGHU�YHUGXLGHOLMNHQ��HQXLWZHUNHQ�LQ�HHQ�%RXZJURQGVWRIIHQSURJUDPPD�

/XFKW��VWHUNH�GDOLQJ�YDQ�HPLVVLHV�EHYRUGHUHQ
Vanuit het perspectief van het thema water is positief gereageerd op de voorstellen om te komen tot een
verbetering van de luchtkwaliteit omdat dit ook leidt tot een betere kwaliteit van de neerslag en daarmee van de
kwaliteit van het oppervlaktewater. Aanvullend wordt aandacht gevraagd voor de verspreiding van
bestrijdingsmiddelen via de lucht. 2S�GLW�SXQW�]DO�GH�SURYLQFLH�HHQ�UHODWLH�OHJJHQ�WXVVHQ�KHW�303�HQ�KHW�:+3�
Op het streven naar geen overschrijdingen van de grenswaarden uit het Bestuit Luchtkwaliteit en het streven naar
extra beschermingsniveaus voor gevoelige bestemmingen is over het algemeen positief gereageerd. Het moet
wel mogelijk blijven om gemotiveerd af te wijken van de ambitiewaarden in bepaalde gebieden. Met name ook
omdat er conflicten kunnen optreden met de doelstellingen van meervoudig en intensief ruimtegebruik. 'HSURYLQFLH�EHUHLGW�PRPHQWHHO�KLHURYHU�HHQ�VWDQGSXQW�YRRU�
 Lucht wordt vooral vanuit het oogpunt van volksgezondheid als een belangrijk thema beschouwd. De provincie
zou een belangrijke rol kunnen vervullen bij de voorlichting aan burgers. 'H�SURYLQFLH�]DO�GH]H�URO�RSSDNNHQ�
Een inspreker vraagt aandacht voor mogelijke vervalsing van de concurrentiepositie van bedrijven in de
provincie Utrecht als er extra beschermingsniveaus worden gesteld die leiden tot een verscherpt
vergunningenbeleid. %LM�GH�XLWZHUNLQJ�YDQ�KHW�OXFKWEHOHLG�ZRUGW�DDQJHVORWHQ�ELM�KHW�ULMNVEHOHLG��%HVOXLW/XFKWNZDOLWHLW��HQ�ZRUGW�GH�KDDOEDDUKHLG��XLWYRHUEDDUKHLG��PHGH�LQ�EHVFKRXZLQJ�JHQRPHQ.
Gemeenten en andere partners (waterschap, Rijkswaterstaat-Utrecht) hebben aangegeven bereid te zijn samen te
werken aan de uitwerking van het Besluit Luchtkwaliteit. 'H�SURYLQFLH�]DO�LQ�GLW�NDGHU�PHW�QDPH�HHQIDFLOLWHUHQGH�HQ�FR|UGLQHUHQGH�URO�KHEEHQ�HQ�ULFKW�]LFK�RS�KHW�ELHGHQ�YDQ�LQ]LFKW�LQ�GH�YHURQWUHLQLJLQJVLWXDWLH�KHW�XLWZLVVHOHQ�YDQ�NHQQLV�HQ�ELHGHQ�YDQ�RQGHUVWHXQLQJ��ELMY��HHQ�+DQGUHLNLQJ�OXFKWNZDOLWHLW�HQ�UXLPWHOLMNHRUGHQLQJ��
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N.B. door een van de insprekers wordt gewezen op een schrijffout op pagina 19 van de Discussienota. Bedoeld is
dat de luchtkwaliteit een rijke biodiversiteit  niet in de weg mag staan en geen belemmering mag vormen voor de
natuurdoelen binnen de EHS.

%RGHP��DGHTXDDW�LQ]LFKW�HQ�GXXU]DPH�DDQSDN�YHURQWUHLQLJLQJ
Voor het thema bodem wordt relatief weinig nieuw beleid geformuleerd. Uit de reacties blijkt dat partners en
doelgroepen de huidige koers ondersteunen. Aandacht wordt gevraagd voor de taken die de provincie zelf uit kan
voeren voor met name verontreinigingen die voor gemeenten geen prioriteit hebben (buiten het stedelijk
vernieuwingsgebied liggen). 'H�SURYLQFLH�]DO�GH�%HGULMYHQUHJHOLQJ�WRHSDVVHQ�DOV�VWLPXOHUHQG�LQVWUXPHQW�RP�RQGHU�GH�JHOGHQGH�YRRUZDDUGHQ��ERGHPVDQHULQJHQ�WH�VXEVLGLsUHQ�
Een andere inspreker vraag aandacht voor de ontwikkeling dat via BEVER landelijke bodemgebruiksnormen
(BGW’S)moeten worden gehanteerd. Doordat de risicobepaling in dit kader gebeurt op basis van
ecotoxicologische waarden verschuift het uitgangspunt van functiegericht saneren volgens de inspreker toch
weer naar multifunctionaliteit. De hoogte van de normen van de BGW's zijn bepaald door een FRPELQDWLH van
humaan toxicologische waarden en ecotoxicologische waarden. Onder een verharding en op een industrieterrein
zal de ecologie minder meespelen bij het bepalen van de hoogte van de normen. Verder zijn de
bodemgebruikswaarden gericht op de contactlaag, normaliter 1 m dikte. Daaronder kan het dus zijn dat
verontreiniging met hogere waarden, onder voorwaarden, mag blijven zitten. Er wordt dus in een dergelijk geval
geen multifunctionele sanering vereist.2YHU�GH�ZLM]H�ZDDURS�KHW�EHOHLG�YRRU�ZDWHUERGHPV�ZRUGW�RSJHQRPHQ�YLQGW�QRJ�DIVWHPPLQJ�SODDWV�PHW�KHW:+3�

9HUVWRULQJ/LFKW
Er is positief gereageerd op het voorstel om de mogelijkheden om lichthinder in het landelijk gebied te beperken
nader te onderzoeken. Daarbij zal in de afweging het aspect van de (sociale en verkeers) veiligheid een rol
spelen. Gemeenten geven ook aan zelf aandacht te besteden aan lichthinder in het stedelijk gebied
(straatverlichting en sportvelden). De provinciale en gemeentelijke inzet op dit thema kunnen elkaar goed
aanvullen.

*HXU
Gemeenten hebben aangegeven de voorkeur te geven voor een gedecentraliseerde aanpak van geurhinder. De
provincie kan daarbij bijvoorbeeld via een provinciale nota ondersteuning bieden. Een aantal gemeenten is niet
voor een provinciaal normstelsel omdat maatwerk noodzakelijk is. In een dergelijke nota zal dus ruimte moeten
blijven voor maatwerk. (U�LV�HHQ�RQWZHUS�QRWD�GRRU�JHGHSXWHHUGH�VWDWHQ�YDVWJHVWHOG�HQ�GH�LQVSUDDN�LQJHJDDQ�(U�]LMQ�YHHO�LQVSUDDNUHDFWLHV�ELQQHQJHNRPHQ��'HILQLWLHYH�VWDQGSXQWEHSDOLQJ�ZRUGW�YRRUEHUHLG�
*HOXLG
In de reacties van gemeenten komt naar voren dat zij hechten aan hun eigen verantwoordelijkheden in het
nieuwe geluidbeleid (MIG). De provincie en milieudiensten kunnen een ondersteunende rol hebben richting met
name kleinere gemeenten. De insprekers zien wel een duidelijke rol voor de provincie bij bovenlokale
geluidproblemen veroorzaakt door de aanvliegroutes van Schiphol. 'H�SURYLQFLH�LV�RS�GLW�PRPHQW��VDPHQ�PHWJHPHHQWHQ��]HHU�DFWLHI�RP�KHW�ULMNVEHOHLG�DDQJDDQGH�6FKLSKRO�WH�EHwQYORHGHQ��'H�SURYLQFLH�]DO�KHW�RSVWHOOHQ�YDQJHOXLGQRWD¶V�ELM�JHPHHQWHQ�EOLMYHQ�VWLPXOHUHQ��(U�ORRSW�HHQ�SURHISURMHFW�ELM�GH�JHPHHQWH�:RHUGHQ�

([WHUQH�YHLOLJKHLG
Externe veiligheid wordt door de aanwezigen op de discussiebijeenkomst op 28 juni genoemd als belangrijkste
thema uit het PMP. Gemeenten geven aan behoefte te hebben aan (financiële) ondersteuning voor de
handhaving, bij het uitzetten van routes voor transport van gevaarlijke stoffen en voor eventuele
saneringssituaties (m.n. bij gemeentegrensoverschrijdend trein- en wegverkeer). 'H�SURYLQFLH�]LHW�YRRU�KDDU]HOIHHQ�EHODQJULMNH�URO�ELM�GH�DIVWHPPLQJ�WXVVHQ�H[WHUQH�YHLOLJKHLG�HQ�UXLPWHOLMNH�RUGHQLQJ��YLDLQULFKWLQJVPDDWUHJHOHQ�ULVLFR¶V�YRRUNRPHQ���LQYHQWDULVDWLH�YDQ�GH�ULVLFR¶V�ELQQHQ�GH�SURYLQFLH��HQ�ELM�GHEHwQYORHGLQJ�YDQ�KHW�ULMNVEHOHLG�
Daarnaast is er gereageerd op de door de provincie gestelde ambitie om uit te gaan van geen normoverschrijding
en in geval van overschrijding over te gaan tot sanering. Insprekers wijzen erop dat voor wat betreft groepsrisico
dit meer is dan wettelijk vereist is en op haalbaarheid moet worden getoetst. Bovendien is een aantal gemeenten
van mening dat afwijken van de norm gemotiveerd mogelijk moet blijven (maatwerk).
'H�SURYLQFLH�LV�]LFK�HU�YDQ�EHZXVW�GDW�QRUPHQ�YRRU�JURHSVULVLFR¶V�QRJ�QLHW�LQ�GH�ZHW�YHUDQNHUG�]LMQ
PDDU� YLQGW� GDW� ELM� DIZHJLQJHQ� YDQ� YHLOLJKHLGVULVLFR¶V� KHW� JURHSVULVLFR� PHGH� PHHJHQRPHQ� PRHW
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ZRUGHQ�LQ�GH�DIZHJLQJ��$IZLMNHQ�YDQ�GH�QRUP�YRRU�KHW�LQGLYLGXHOH�ULVLFR�LV�ZDW�EHWUHIW�GH�SURYLQFLH
QLHW�PRJHOLMN�
Gemeenten ondersteunen de samenwerking met de brandweer, een deel van de gemeenten geeft aan al samen te
werken met deze ook voor de provincie belangrijke partner.

:DWHU
In de Discussienota is bewust gekozen om niet alle thema’s van het milieubeleid te behandelen. In het licht van
de wisselwerking tussen de vier strategische plannen is ervoor gekozen het thema water niet in de Discussienota
voor het Milieubeleidsplan op te nemen. Belangrijkste reden hiervoor is dat de discussie over dit thema in het
kader van het Waterhuishoudingsplan (WHP) gevoerd kan worden.
Een aantal insprekers (zowel extern als intern) spreekt de zorg uit dat in het PMP mogelijk te weinig relaties met
water worden gelegd doordat de meeste wateronder-werpen een plaats krijgen in het WHP. Uit de reacties komt
verder naar voren dat partners met name het beleid voor diffuse bronnen beschouwen als een onderdeel van het
milieubeleid dat goed afgestemd moet worden met het waterbeleid. Gemeenten en de landbouw zijn in verband
met het gebruik van bestrijdingsmiddelen belangrijke doelgroepen voor dit beleid. Daarnaast is er in de reacties
op gewezen dat emissies vanuit de lucht belangrijke gevolgen kunnen hebben voor de waterkwaliteit, in dit
verband zijn de belangrijkste doelgroepen: consumenten, verkeer en landbouw. 'H�SURYLQFLH�LV�YRRUQHPHQV�RPGH�DIVWHPPLQJ�WXVVHQ�KHW�303�HQ�KHW�:+3�YRUP�WH�JHYHQ�GRRU�ZHGHU]LMGVH�YHUZLM]LQJHQ�LQ�GH�EHLGH�SODQQHQ�9HUGHU�]DO�KHW�WKHPD�ZDWHU�ZHO�GHHO�XLW�PDNHQ�YDQ�KHW��RQWZHUS��303��(U�]DO�PHW�QDPH�ZRUGHQ�LQJHJDDQ�RSGLIIXVH�EURQQHQ�HQ�ZDWHUERGHPV��$QGHUH�ZDWHURQGHUZHUSHQ�]XOOHQ�LQ�KHW�:+3�DDQ�ERG�NRPHQ�
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GRHOJURHSHQ
:RQHQ�HQ�FRQVXPHQW��PLOLHX�HQ�UR�KDQG�LQ�KDQG

Bij de nadere gedachtevorming rond dit onderwerp is de provincie tot de conclusie gekomen dat een splitsing
van deze doelgroep in twee onderdelen duidelijker is. In het PMP worden de doelgroepen Bouwen & Wonen en
Consumenten apart uitgewerkt. In het hoofdstuk Consument zal het thema milieucommunicatie uitgewerkt
worden (mede met het oog op de Europese richtlijn m.b.t. milieu-informatie). 'H�URO�YDQ�GH�SURYLQFLH�]DO�YRRUDOEHVWDDQ�XLW�KHW�LQLWLsUHQ�YDQ�FRQFUHWH�XLWYRHULQJVSURMHFWHQ��LQ�VDPHQZHUNLQJ�PHW�SDUWQHUV��]RDOV�µ/HUHQ�YRRU'XXU]DDPKHLG¶��HQ�KHW�RQGHUVWHXQHQ�ELM�YRRUOLFKWLQJ�HQ�HGXFDWLH�
In het hoofdstuk Bouwen & Wonen worden thema’s als duurzame stedelijke ontwikkeling, duurzaam bouwen en
leefbaarheid uitgewerkt. Gemeenten zijn over het algemeen positief over de voorstellen die de provincie in de
Discussienota formuleert. Er is echter wel behoefte aan meer duidelijkheid over de rol van de provincie� ,Q�KHWQLHXZH�303�]DO�GH�URO�YDQ�GH�SURYLQFLH�YHUGHU�JHFRQFUHWLVHHUG�ZRUGHQ� Gemeenten geven aan behoefte te
hebben aan voorbeelden over de manier waarop duurzaamheid en leefomgevingskwaliteit ingevuld kunnen
worden. 'H�SURYLQFLH�]DO�KLHU�DDQGDFKW�DDQ�EHVWHGHQ� Over de vraag of het bij de implementatie van meervoudig
en intensief ruimtegebruik wenselijk en/of noodzakelijk is om af te wijken van de milieuambitiekwaliteit zijn de
meningen verdeeld. Een deel van de gemeenten geeft aan voldoende beleidsvrijheid te willen behouden om
gemotiveerd af te kunnen wijken. 'H�SURYLQFLHLV�KLHURYHU�HHQ�VWDQGSXQW�DDQ�KHW�YRRUEHUHLGHQ�
In de reacties op de Discussienota wordt aandacht gevraagd voor de aanpak van diffuse bronnen als onderdeel
van duurzame stedenbouw (gebruik niet uitloogbare bouwmaterialen en straatmeubilair e.d.). Naast duurzame
inrichting van de ruimte zou het daarbij ook moeten gaan om een duurzaam beheer (gebruik
bestrijdingsmiddelen e.d.).

%HGULMYHQ��RQGHUVWHXQHQ�ULFKWLQJ�GXXU]DPH�RQWZLNNHOLQJ
Gemeenten zijn positief over de actieve opstelling van de provincie in het kader van duurzame
bedrijventerreinen. Gemeenten vragen daarbij of gelet op het rendement en de haalbaarheid ingezet moet worden
of nieuwe of bestaande bedrijventerreinen. Enkele gemeenten vragen om meer duidelijkheid over de definitie
van duurzame bedrijventerreinen. 'H]H�GHILQLWLH�]DO�GH�SURYLQFLH�YHUGHU�XLWZHUNHQ. Voor de aanpak van diffuse
bronnen is het van belang dat op dit punt ook een relatie wordt gelegd met het waterbeleid. Tijdens de
discussiebijeenkomst is aangegeven dat de provincie meer in samenspraak met het bedrijfsleven zou moeten
handelen� 0HW�HHQ�DDQWDO�GRHOJURHSHQ�KHHIW�GH�SURYLQFLH�UHHGV�RYHUOHJ��PDDU�]DO�GLW�LQWHQVLYHUHQ�
De provincie werkt op dit moment aan de verdere professionalisering van de vergunningverlening en handhaving
(‘Efficiency en kwaliteitsverbetering’). Gemeenten benadrukken de eigen verantwoordelijkheid voor
vergunningverlening en handhaving bij inrichtingen waarvoor zij bevoegd gezag zijn. De provincie kan volgens
hen een rol hebben bij de afstemming om te komen tot een integrale aanpak en zou wel een ondersteunende rol
kunnen vervullen door zich in te zetten om financiële middelen van het ministerie van VROM ten behoeve van
de professionalisering van de vergunningverlening en handhaving te genereren. (U�OLJW�HHQ�RSGUDFKW�YDQ�KHW�ULMNRP�WH�YROGRHQ�DDQ�NZDOLWHLWVFULWHULD�YRRU�GH�YHUJXQQLQJYHUOHQLQJ�HQ�KDQGKDYLQJ��'DDU�ZDDU�GH]H�QLHW�JHKDDOGZRUGHQ�]DO�GH�SURYLQFLH�DFWLHI�KDDU�UHJLHURO�JDDQ�LQYXOOHQ��'H�SURYLQFLH�ZLO�GH�RUJDQLVDWLHYRUP�YRRU�GHYHUJXQQLQJYHUOHQLQJ�HQ�KDQGKDYLQJ�LQ�RYHUOHJ�PHW�SDUWQHUV�YRUPJHYHQ��+LHUELM�SUHIHUHHUW�GH�SURYLQFLH�GHVDPHQZHUNLQJ�WXVVHQ�GH�JHPHHQWHQ�LQ�GH�YRUP�YDQ�PLOLHXGLHQVWHQ�
Er is positief gereageerd op het voorstel van de provincie om voor risicovolle en hinderlijke bedrijven te komen
tot een of meerdere regionale bedrijventerreinen. Het vinden van  geschikte locaties is wel een lastig punt.
Tevens wordt aandacht gevraagd voor mogelijke cumulatieve effecten van risico’s.

9HUNHHU��NRHUVHQ�RS�GXXU]DPH�PRELOLWHLW
Tijdens de discussiebijeenkomst op 28 juni wordt door een aantal partijen aangegeven dat het verkeer in de
provincie Utrecht een belangrijke veroorzaker van milieuproblemen is. Luchtverontreiniging vraagt daarbij extra
aandacht. De rol van provincie en gemeenten bij het formuleren van beleid ten aanzien van deze doelgroep is
nog niet uitgekristalliseerd. Primair ligt er een belangrijke taak voor de rijksoverheid. Maar ook gemeenten
kunnen met name in het stedelijke gebied een rol vervullen bij o.a. het reguleren van verkeersstromen. Een
aantal gemeenten geeft in de reactie aan een eigen beleid te willen voeren ten aanzien van gevoelige functies. Zij
zijn van mening dat het in zones waar de basiskwaliteit niet haalbaar is mogelijk moet zijn om af te wijken.  'HGLVFXVVLH�RYHU�EDVLV��HQ�DPELWLHNZDOLWHLW�PRHW�LQWHUQ�ELM�GH�SURYLQFLH�QRJ�YHUGHU�JHYRHUG�ZRUGHQ�]RGDW�ELM�KHWVWUHHNSODQ��KHW�YHUNHHU��HQ�YHUYRHUSODQ��KHW�ZDWHUKXLVKRXGLQJVSODQ�HQ�KHW�PLOLHXEHOHLGVSODQ�GH]HOIGHXLWJDQJVSXQWHQ�ZRUGHQ�JHKDQWHHUG�In een aantal reacties wordt gevraagd om een nader onderzoek naar de
mogelijkheden die de provincie heeft voor gedragsbeïnvloeding van verkeersdeelnemers.
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In een reactie wordt gewezen op de diffuse emissies die naast de directe emissies van het autoverkeer kunnen
ontstaan (b.v. als gevolg van uitloogbaar straatmeubilair en gladheidsbestrijding). 'H�SURYLQFLH�GRHW�RS�GLWPRPHQW�RQGHU]RHN�QDDU�GH�HIIHFWHQ�YDQ�UXQ�RII�GRRU�KHW�DXWRYHUNHHU�QDDU�ERGHP�HQ�ZDWHU��,Q�KDDU�URO�DOVZHJEHKHHUGHU�]DO�GH�SURYLQFLH�HHQ�YRRUEHHOGIXQFWLH�YHUYXOOHQ�ELM�KHW�RQNUXLGEHKHHU�ODQJV�ZHJHQ��JHHQ�JHEUXLNEHVWULMGLQJVPLGGHOHQ��
Een aantal insprekers merkt op dat niet duidelijk is of het thema alleen betrekking heeft op wegverkeer of ook op
spoor- en vaarwegen. +HW�303�EHKDQGHOW�RQGHU�GLW�WKHPD�DOOH�YRUPHQ�YDQ�YHUNHHU�HQ�YHUYRHU��RRN�RYHU�UDLO�HQZDWHU��KRHZHO�GH�QDGUXN�]DO�OLJJHQ�RS�ZHJYHUNHHU�

/DQGERXZ
Tijdens de discussiebijeenkomst is de vraag gesteld of de landbouw als doelgroep wel terug moet komen in het
PMP, met name omdat het beleid vooral op rijksniveau wordt geformuleerd. Een deel van de gemeenten ziet
voor de provincie een duidelijke rol bij het vaststellen van beleid voor de Reconstructiegebieden en voor
plattelandsvernieuwing. 'H�SURYLQFLH�]LHW�YRRU�KDDU]HOI�GXLGHOLMN�HHQ�URO�LQ�KHW��PLOLHX�EHOHLG�YRRU�GH�ODQGERXZ�=LM�JHHIW�RS�GLW�PRPHQW�LQYXOOLQJ�DDQ�GH�URO�DOV�JHELHGVUHJLVVHXU�ODQGHOLMN�JHELHG�GLH�KHW�ULMN�KDDU�KHHIWWRHEHGHHOG��GRRU�JHELHGVJHULFKWH�SURMHFWHQ�WH�LQLWLsUHQ�ZDDULQ�QDWLRQDDO�PLOLHXEHOHLG�UHJLRQDDO�ZRUGW�YHUWDDOGVSHFLILHN�YRRU�GLH�JHELHGHQ��9HUGHU�KHHIW�GH�SURYLQFLH�HHQ�EHODQJULMNH�URO�LQ�GH�DDQVWXULQJ�YDQVWLPXOHULQJVDFWLYLWHLWHQ��GLW�JHEHXUW�RQGHU�PHHU�GRRU�GH�XLWYRHULQJVRUJDQLVDWLH�VWLFKWLQJ�/D0L��GLH�GRRU�GHSURYLQFLH��VDPHQ�PHW�KHW�ODQGERXZEHGULMIVOHYHQ�LV�RSJH]HW�
Verschillende insprekers vragen om een benaderingswijze gericht op verbreding van de landbouw.  In dit
verband zijn bijvoorbeeld relaties met het waterbeleid en recreatie (en ‘groene diensten’) van belang. 'HSURYLQFLH�VWUHHIW�QDDU�HHQ�LQWHJUDOH�EHQDGHULQJ�PHW�KHW�RRJ�RS�HHQ�PXOWLIXQFWLRQHOH�ODQGERXZ�
Het voornemen van de provincie om de biologische landbouw verder te stimuleren wordt positief ontvangen.

Eén gemeente heeft aangegeven het niet eens te zijn met het voorstel om de niet grond-gebonden landbouw te
beschouwen als een industriële bedrijfstak (gelet op de bijdrage aan het ontstaan en de instandhouding van het
landelijk gebied en de noodzakelijke aandacht voor dierenwelzijn).�
Het kenmerk van de Utrechtse intensieve veehouderij is dat meer dan 80% van dergelijke bedrijven voorkomt als
onderdeel van een primair grondgebonden bedrijf. Ze kunnen dus niet los gezien worden van elkaar. Voorts is de
intensieve veehouderij in Utrecht veelal kleinschalig. Het eventueel aanmerken van de niet grondgebonden
landbouw als industriële bedrijfstak is dus in het algemeen niet mogelijk en voor het imago van de sector
ongewenst.

Een aantal insprekers geeft aan dat er bij de doelgroep landbouw in de Discussienota geen aandacht is voor het
gebruik van bestrijdingsmiddelen. %LM�GH�XLWZHUNLQJ�LQ�KHW�RQWZHUS�303�]DO�GLW�RQGHUZHUS�ZHO�DDQ�GH�RUGHNRPHQ�
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*HELHGVJHULFKW�EHOHLG
Het voorstel om tot een gebiedsgerichte uitwerking van het PMP te komen wordt door alle partijen positief
gewaardeerd. De verschillende partners van de provincie zien veel mogelijkheden voor samenwerking en het
maken van concrete afspraken in gebiedsgerichte Milieu UitvoeringsProgramma’s (MUP’s). Gevraagd wordt om
spoedig te starten met het opstellen van de MUP’s zodat er zicht ontstaat op de uitvoering en de relaties tussen
het milieubeleid en de ruimtelijke ordening inzichtelijk worden. +DOYHUZHJH�DXJXVWXV�]DO�GH�SURYLQFLH�VWDUWHQPHW�GH�083¶V�
Gemeenten hechten er wel aan om enige beleidsvrijheid te behouden bij de omgang met basis- en
ambitiekwaliteiten in relatie tot de invulling van het gebiedsgrichte beleid. 'H�SURYLQFLH�]DO�GLW�ELM�KDDUVWDQGSXQWEHSDOLQJ�PHHZHJHQ� Gemeenten zijn positief over de uitwerking van kwaliteitsprofielen per
gebiedstype als kader voor milieukwaliteits-doelstellingen. Ruimtelijke ontwikkelingen moeten echter mogelijk
blijven. Een aantal gemeenten vraagt in dit verband of het mogelijk is om bij het opstellen van de regionale
MUP’s van het PMP af te wijken. 'H�SURYLQFLH�LV�YDQ�PHQLQJ�GDW�PDDWZHUN�JHERGHQ�LV�ELM�SULRULWHLWHQVWHOOLQJ�LQHHQ�UHJLR��'H]H�SULRULWHLWHQ�NXQQHQ�LQ�VSHFLILHNH�JHYDOOHQ�DIZLMNHQ�YDQ�GH�SULRULWHLWHQ�JHVWHOG�LQ�KHW�303��+HW303�JHHIW�ZHO�GH�XLWJDQJVSXQWHQ�YDQ�KHW�EHOHLG�DDQ�
De provincie heeft naast een faciliterende rol in dit verband ook een taak bij het in beeld houden van regionale
samenhangen. Voor de uitwerking van de MUP’s wordt aangesloten bij de werkgebieden van de milieudiensten.
Gemeenten staan hier positief tegenover maar wijzen erop dat niet alle gemeenten op dezelfde manier
participeren in een milieudienst.
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%LMODJH����/LMVW�YDQ�GHHOQHPHUV�GLVFXVVLHELMHHQNRPVW����MXQL

Gemeente Breukelen Wethouder De heer M. Streng
Gemeente De Bilt Wethouder De heer mr. M. Dekker
Gemeente De Ronde Venen Wethouder De heer A.C. Poortman
Gemeente Doorn Wethouder De heer H.P.C. Branderhorst
Gemeente Driebergen-Rijsenburg Wethouder De heer C.J.M. van der Burg
Gemeente Houten Wethouder De heer Drs. W.M. de Jong
Gemeente Loenen Wethouder De heer D.R. Wijnschenk
Gemeente Maarssen Wethouder Mevrouw Y.C. Kemmerling
Gemeente Nieuwegein Wethouder Mevrouw C.M.J. vanRooijen
Gemeente IJsselstein Wethouder De heer E.T.H. Kamminga
Gemeente Lopik Wethouder De heer J. Kooijman
Gemeente Veenendaal Wethouder Drs. L.A. Verweij
Gemeente Vianen Wethouder Mevrouw Stolk-Bleeker
Gemeente Wijk bij Duurstede De heer J. Veenstra
Gemeente Maarssen De heer Boer
Gewest Eemland Mevrouw mr. ing. C.L Daan

Afval Overleg Orgaan De heer Drs. H. Huisman
Afval Verwijdering Utrecht De heer J. Oosterhof
Bedrijfsmilieudienst Gooi en De heer Drs. Ing. A.L. van der Priem
Midden-Nederland
BMT Management en Marketing Adviseurs De heer Drs. Ing. A.J. van Oosterwaard
BRBS De heer T. Pouw
BVOR De heer P.J.M. Sessink
DHV Mevrouw dr. D. de Jong
DHV Mevrouw N. Bouwens
GLTO De heer H. Davelaar
Hydron Midden Nederland De heer F. van Laarhoven
KWS district Utrecht De heer Ir. D.H. Hulst
Milieudienst Noord West Utrecht De heer N. Verheul
Ministerie van EZ, Regio Noord-West De heer H. Slotema
Ministerie van LNV,  directie Noordwest De heer Drs. R.D. Stam
Novem De heer T.H. de Jong
NMU De heer Drs. N. Papineau Salm
Politie Regio Utrecht De heer T. Goes
Rijkswaterstaat, directie Utrecht De heer Ir. J. Bastinck
Rijkswaterstaat, directie Utrecht De heer Mr. J.J.T. Danhof
Transport en Logistiek Nederland De heer J. Tjarks
VNO NCW De heer Drs. O.M. van den Brink
Venus Sloopbedrijven De heer J. de  Vos
VROM De heer F. Smit

,QWHUQH�'HHOQHPHUV 6WDWHQOHGHQ
Gedeputeerde Drs. P.J.M. Rombouts� Mevrouw N.C. Wuurman

De heer Ir. B.A. Witteman
De heer J.M.F. Kloppenborg
De heer H.H. van den Broek

0HGHZHUNHUV
De heer Drs. R. Rijnders
Mevrouw Drs. M. de Wit
Mevrouw Drs. L.A. Hogenbirk
De heer Drs. F.J.J. Bles
Mevrouw Ir. Y.M. de Goederen
De heer Mr. R.J. den Hartog

De heer Drs. J.G. Jannink
De heer Ing. J.L.M. Scholtes
De heer G.C. Agterberg
Mevrouw S.W.A. Kreuger
Mevrouw Ing. M.A.P. Glorie
Mevrouw E.F. van Lith
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%LMODJH����2YHU]LFKW�YDQ�GH�VFKULIWHOLMNH�UHDFWLHV
� Gemeente Driebergen-Rijsenburg
� Gewest Eemland (mede namens de gemeenten Baarn, Bunschoten, Eemnes, Leusden, Soest en

Woudenberg)
� Kamer van Koophandel Utrecht
� Natuur en Milieufederatie Utrecht
� Gemeente Nieuwegein
� Gemeente Utrecht
� Gemeenten Veenendaal
� Hoogheemraadschap Amstel, Gooi en Vecht
� Milieudienst Noord-West Utrecht
� Milieudienst Zuid-Oost Utrecht
� Ministerie van Verkeer en Waterstaat, Directoraat-Generaal Rijkswaterstaat, Directie Utrecht
� Provincie Utrecht, afdeling MVV
� Provincie Utrecht, afdeling MWA
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